
 

ZAPISNIK  

Sastanak 

RAZRADA PREDLOGA NACRTA ZAKONA O STUDENTSKOM ORGANIZOVANJU 

Univerzitet u Beogradu, 29.03.2013. 

 

Sastanku su prisustvovali: 

 

 Prof dr Ružica Maskimović, Univerzitet u Beogradu 

 Prof dr Srđan Stanković, Nacionalni savet za visoko obrazovanje 

 Prof dr Vera Marković, Univerzitet u Nišu 

 Prof dr Dragan Šešlija, Univerzitet u Novom Sadu 

 Mr Emilija Lipovšek, ADSAS 

 Dušan Borovčanin, Univerzitet Singidunum 

 Danilo Jermić, SKONUS 

 Miša Živić, SKONUS 

 Miloš Nešić, Univerzitet u Nišu 

 Fikret Halilović, Državni univerzitet u Novom Pazaru 

 Mersad Ličina, Državni univerzitet u Novom Pazaru 

 Nevena Vuksanović, SUS 

 Sanja Kljajić, SUS 

 Bojan Vojinović, SUS 

 Nikola Damljanović, SUS 

 Nenad Bučevac, SUS 

 Nebojša Andrijević, SKASSS 



 

Sastanak je otvorila prof Ružica Maksimović, predloživši diskusiju o prednacrtu zakona o studentskom 
organiyovanju koji treba da se nađe na sajtu projekta sredinom aprila, a javna rasprava bi usledila 
krajem aprila kako bi se kreirao dokument koji bi bio predstavljen nadležnom Ministarstvu ispred 
projekta TEMPUS SIGMUS. 

Prof Srđanu Stankoviću je data uvodna reč, te je on prisutnima objasnio da treba uskoro da se oformi 
radna grupa pri Ministarstvu prosvete u čijem sastavu treba da budu učesnici projekta i članovi 
Ministarstva, kao i da će radna grupa biti zadužena za nacrt zakona. On je objasnio da je ovaj predlog 
sačinila Milica Popović, ekspert Saveta Evrope, na osnovu svog iskustva u ovom polju. 

Studentske predstavnike je zanimao sastav radne grupe, ali je prof Dragan Šešlija naglasio da je od 
toga mnogo važnije da projekat predstavi svoj predlog zakona Ministarstvu prosvete. 

 Predstavnici SKONUS-a su rekli da je do sredine aprila vrlo kratak vremenski period, pošto treba da se 
kontaktiraju svi studentski predstavnici i organizacije da bi se složili u svojim stavovima. Prof Ružica 
Maksimović se prihvatila da se svi usaglase sa konačnom verzijom predloga do 26. aprila. 

Predstavnici SUS-a su naglasili da već treba da postoji ideja šta treba da stoji u ovom zakonu, bitne 
odredbe poput nezavisnosti studentskog parlementa i studentskih organizacija, pitanje finansiranja i 
registrovanja, da li su pravna lica, pošto ih APR trenutno vodi kao NVO. Oni su dodali da je pominjanje 
polne zastupljnosti, kao i zastupljenost henidkepiranih prema ovom predlogu diskriminatorna kvota. 
Takođe su istakli potrebu da se definiše procenat studenata koji su angažovani u Nacionalnom savetu, 
kao i drugim telima i institucijama.  

Predstavnici SKONUS-a su napomenuli da je potrebno jasno odrediti nadležnosti studentskih 
predstavnika i da je potrebno definisati delatnosti studentskog parlamenta i studentskih organizacija. 
Oni su istakli da je član o referendumu u ovom predlogu veoma važan, da svaki student ima pravo 
glasa. 

Prof Dragan Šešlija je predložio razmatranje učešća studenata u kontroli kvaliteta visokoškolske 
ustanove. Predstavnici SUS-a su insistirali da treba da postoji komitet koji bi odlučivao o tome koji 
student učestvuje u procesu akreditacije visokoškolske ustanove. 

Prof Dragan Šešlija je istakao da su se za sada formulisala tri bitna pitanja: finansiranje, 
razgraničavanje studentskih organizacija i parlamenta, kontrola kvaliteta, te predložio da se uvrsti i 
pitanje broja studenata koji prisustvuju naučno-nastavnom veću. Predstavnik studenata sa 
Univerziteta u Nišu se složio da je za učestvovanje studenata u naučno-nastavnom veću važno opšte 
pravo glasa, ako treba mogao bi se i smanjiti broj studenata koji prisustvuju, da bi imali pravo u 
odlučivanju. 



 

Predstavnici SUS-a su istakli pitanje učešća studenata u radu odseka i katedre na visokoškolskoj 
ustanovi, kao i da li mogu članovi studentskih organizacija da se kandiduju za parlament ili treba da 
budu pojedinci. Oni su naveli da se postavlja pitanja prava studentske organizacije na korišćenje 
prostorija ukoliko nisu u parlamentu, posebno onih koje se bave raznim projektima i uopšte se ne 
kandiduju za parlament. Prof Vera Marković je naglasila da ne treba uslovljavati rad studentskih 
organizacija učešćem u parlamentu. Predstavnik studenata sa Univerziteta u Nišu je preložio da se 
zaštite studentske organizacije sa tradicijom da bi mogle i dalje da koriste svoje prostorije. Svi su se 
složili da treba izbrisati član 20. 

Prof Ružica Maksimović je završila sastanak predlogom da se predstavnici SUS-a i SKONUS-a sastanu u 
međuvremenu kako bi se usaglasili u svojim stavovima u vezi sa prednacrtom zakona o studentskom 
organizovanju da bi sve bilo spremno do 26. aprila 2013. godine, sa čime su se složili svi prisutni. 

 

Zapisnik vodila  

 

 

Emilija Lipovšek 

 


